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INTERVJUJA S PREDSEDNIKOM VLADE RS BORUTOM PAHORJEM ZA TV SLOVENIJA OB 

1. OBLETNICI DELA VLADE 

16. november 2009 
 
 
 
LIDIJA HREN: Dober večer, spoštovani gledalke in gledalci. Z nami je nocoj oziroma bo, v 
naslednji uri pogovora, predsednik slovenske vlade Boruti Pahor. In, seveda, dober večer, gospod 
predsednik, tudi vam.  
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Dober večer. 
 
LIDIJA HREN: Poglejte, kljub vsemu, kar se je pretekli teden dogajalo v mnogih slovenskih 
tovarnah in kar se že mesece dogaja v krču krize, bova začela s tisto najbolj vročo temo, ki jo tudi 
politika postavlja na prvo mesto, to pa je, seveda, arbitražni sporazum s Hrvaško. Vaša vlada si je 
vzela pretekli teden še nekaj dni za razmislek - o sporazumu bo odločala jutri - ali lahko na 
predvečer poveste, kakšna je, torej, vaša odločitev? Boste predlagali in poslali sporazum najprej v 
presojo Ustavnemu sodišču, pa nato v parlament ali se boste Ustavnemu sodišču odpovedali? 
  
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Najprej odpraviva nesporazum glede prioritet vlade; za 
vlado je, ta hip, najpomembnejše soočanje s posledicami globalne finančne in gospodarske krize, 
in kasneje se bova vrnila k ukrepom. Hrvaško rešujemo zato, ker se je zgostil čas; Hrvaška je tik 
pred koncem pogajanj, Slovenija se mora odločit, ali in kako, naj uredi vprašanje meje pred 
vstopom Hrvaške v Evropsko unijo, kar je bil ves čas, na nek način, naš interes. Zato je Hrvaška 
aktualna in zato se ji toliko posvečamo, nenazadnje tudi zato, ker bi z ureditvijo mejnega 
vprašanja s Hrvaško, odprli Sloveniji možnost, da uveljavi nekaj, kar je naš nacionalni interes, to 
pa je: povečan politični in gospodarski vpliv v Zahodnem Balkanu, ampak tudi o tem kasneje. 
Sprašujete o arbitražnem sporazumu; najprej moram javnosti povedat, ker vidim, da je še vedno 
nekaj nerazumevanj, da sva s predsednico hrvaške vlade v Stockholmu, podpisala sporazum brez 
slehernih dodatnih izjav. Poleg tega bi rad zagotovil slovenski javnosti, da na enostranski izjavi 
Hrvaške, do katere ima hrvaški sabor v postopku ratifikacije vso pravico, tako kot jo imamo mi, se 
bomo jutri odločili ali bomo enostransko izjavo predložili Državnemu zboru ali ne. Na tej 
enostranski izjavi ni pričevanja švedskega predsedstva, ker je to ključnega pomena, glede na to, 
da je švedsko predsedstvo priča celotnega sporazuma. In tudi ni nobenega podpisa Združenih 
držav Amerike, to, kar slišim v zadnjem času. Hrvaška se je odločila za enostransko izjavo - mi 
bomo jutri proučili ali je potrebna enostranska izjava slovenskega Državnega zbora - jutri se bomo 
odločili ali bomo poslali v presojo Ustavnemu sodišču sporazum. Moram takoj povedat. 
 
LIDIJA HREN: Kam se nagibate? Kakšen bo vaš predlog ministrskim kolegom?  
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Jaz sem se o tem posvetoval, včeraj in danes, s 
pristojnimi ljudmi in s svetovalci, domačimi in tistimi, ki nam svetujejo v tujini. Nagibam se, da bi 
jutri dali, kljub vsemu, v presojo Ustavnemu sodišču predlog sporazuma - to lahko stori predsednik 
vlade, glede na določila Ustave - to pa zato, ker sem skoraj prepričan, da bi to v nasprotnem 
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primeru storil kdo drug. Želim si, da v diskusiji v Državnem zboru ali pa na referendumu, ne bi 
nihče potem, ko bi enkrat Ustavno sodišče povedalo to, kar mislim, da bo reklo, ker drugače 
skoraj, po mojem, ne more bit. Namreč, da arbitražni sporazum ni v nasprotju z Ustavo. 
  
LIDIJA HREN: Se pravi, najprej Ustavno sodišče in potem parlament? 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, ne more it drugače, zakon tako določa. Zakon 
določa, da najprej mora presodit Ustavno sodišče, če, recimo, na predlog predsednika vlade, jaz 
dam v presojo sporazum. To se je, recimo, zgodilo v primeru, mislim, da Vatikanskega sporazuma. 
 
LIDIJA HREN: Ja, ampak to malo podaljša, ne, ves postopek?  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Malce podaljša, ampak nam zagarantira, da se v 
slovenski javnosti, morda, v primeru referenduma. Tudi referendum, predčasni, osebno podpiram, 
zato, ker so, o referendumu govorim, ker bo, bržčas, tako ali drugače, naknadni zakonodajni 
referendum, pa je, morda, prav, da potem pred odločanjem v Državnem zboru, odločijo ljudje. 
Drugače jaz, a veste, kot je rekel prvak opozicije: jaz ne rabim referenduma, niti Ustavnega 
sodišča, da bi iz mojih ramen odvalil, in subjektivno in objektivno odgovornost za ta sporazum. Jaz 
to v celoti prevzemam.  
 

LIDIJA HREN: Ja.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Torej, jutri bomo, verjetno, predložili Ustavnemu 
sodišču v ustavno presojo besedilo sporazuma in, verjetno, se bomo odločili za predhodni 
posvetovalni referendum. Razumem kritike opozicije, jih bomo upoštevali, verjetno, bo vprašanje: 
ali se strinjate s tem, da Državni zbor ratificira sporazum, ki sta ga v Stockholmu podpisala 
predsednica in predsednik, predsednica hrvaške vlade in predsednik slovenske vlade.  
 

LIDIJA HREN: S čimer bi bila, recimo, tudi opozicija, saj tako je bilo zdaj slišati. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Tako.  
 

LIDIJA HREN: Zadovoljna. Povejte še, kako je s to spremljajočo izjavo, ki bi bila, seveda, 
odgovor na spremljajočo interpretativno izjavo Hrvaške. Jo bo vlada poslala skupaj s sporazumom, 
bo sprejela izjavo? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Čisto vsega nocoj ne bom povedal iz vrste razlogov.  
 

LIDIJA HREN: So dileme: da ali ne?  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Niti niso take dileme, ampak tukaj gre za nekaj 
vprašanj, ki jih je potrebno odgovarjat v takih primerih, ob pravem času. In to bomo storili. Ni 
naključno, da je jutri seja vlade ob peti uri.  
 

LIDIJA HREN: Sprašujem, v osnovi, zaradi tega, ker ste nam doslej zagotavljali, ne, da takšna 
izjava nima nobenega vpliva, ne na arbitre, ne kasneje, pri implementaciji, recimo, odločitev ustav, 
arbitražnega sodišča. Ta dilema, torej, da ima vpliv.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Odločili so se. 
 

LIDIJA HREN: Vendarle obstaja, če Slovenija razmišlja, da bi šla tudi s svojo izjavo? 
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Brez zamere, da jaz vas nekaj vprašam: zakaj mislite, 
da bi poskušal slovensko javnost žejno pripeljat čez vodo pri tako pomembni stvari kot je meja z 
Republiko Hrvaško? Brez zamere! 
 

LIDIJA HREN: Ne, jaz. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Kaj naj bi prikrival ali pojasnjeval drugače? Lahko imam 
svoje mnenje, ki je drugačno, ampak o dejstvih pa ne morem govorit ničesar drugega kot je, kot 
resnica. To pa je, da, prvič, nismo sprejeli, da bi švedsko predsedstvo in ZDA, kot priče, ki so 
pomagale v tem postopku, podpisale enostransko izjavo Hrvaške. Hrvaška ima pravico do nje v 
procesu ratifikacije; nasprotovali smo temu, da bi jo priložili k podpisu sporazuma, ker bi to imelo 
pravni učinek. Sedaj ima političen učinek. Zaradi mene lahko enostransko izjavo hrvaškega sabora 
podpre tudi Gana ali Kitajska, važno, da je ne podpre priča, in to je švedsko predsedstvo Evropske 
unije. To je dejstvo.  
 

LIDIJA HREN: Dobro, ne gre za to, seveda, kaj bi si naj jaz mislila, ne, gre za dejstva in dejstva 
so, pač, takšna, in dilema, očitno, obstaja še vedno okrog te izjave. Jutri bo, torej, razrešena? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ampak dilema z naše strani ali naj gremo z enostransko 
izjavo ali ne? Glede na dejstvo, da je šla Hrvaška, pač, z enostransko izjavo, v kateri je povedala, 
da točke 3B, to pa je določitev slovenskega stika z odprtim morjem, ne jemlje kot prejudic, je zdaj 
vprašanje, kaj naj mi inteligentno storimo, da bo to imelo za nas želene posledice? Poglejte, mi 
smo v pogajanjih ubranili nemogoče, to zdaj že lahko rečem, in to je, da je naloga arbitražnega 
sodišča, da določi stik Slovenije z odprtim morjem. Tega niso v pogajanjih, prej, dosegli, ne 
eksperti na obeh straneh, ki jih je, ki sta jih določili prejšnji vladi, niti vsi drugi poskusi, ki bi 
dočakali podpis predsednika ali predsednice hrvaške vlade. Dosegli smo največ in, brez zamere, 
samo še to, da rečem, pa bova šla potem na druge, morda pomembnejše teme. Če danes kdo 
misli, da je ta sporazum slab, naj pove, kaj je dober sporazum, da ga bojo podpisali tudi naši 
sosedje? In drugič, tisti, ki bo prevzel odgovornost, da sporazum ne bo sprejet in da mejno 
vprašanje ne bo rešeno, mora odgovorit na eno vprašanje, na katero je bil doslej enoznačen 
odgovor, zdaj pa vidim, da se začenjajo stvari spreminjati. In to je: ali bomo spustili Hrvaško v 
Evropsko unijo, če meja ne bo določena? 
 

LIDIJA HREN: Dobro, saj okrog, ravno te točke, stika Slovenije z odprtim morjem, ne, poteka 
tudi največji razkol med zagovorniki in nasprotniki, med koalicijo in opozicijo. Tudi v pravni stroki, 
posledično v javnosti. Ampak, nekako, se je začelo, ker sta z vašo kolegico Kosorjevo, ko sta 
začela javnosti sporočati bistvene vsebinske poudarke, govorila, vi o teritorialnem stiku, da 
sporazum zagotavlja teritorialni stik, medtem, ko je hrvaška stran trdila nasprotno drugače. Ali, 
torej, vztrajate, da zagotavlja, ker pravniki pravijo, da dopušča možnost, zagotavlja ne, odločilo bo 
sodišče?  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Na koncu bo odločilo sodišče, toda več od tega, kot da 
doseže v pogajanjih, da je naloga arbitražnega sodišča, da določi stik Slovenije z odprtim morjem, 
to je junction, v angleščini - angleščina je namreč uradni jezik sporazuma - več ni mogoče doseči, 
ker drugače bi izrekli sodbo. Drugače bi bila to: bilateralni sporazum o meji, ne.  
 

LIDIJA HREN: Ne. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Kot veste, je bil ta poskus s strani predsednika 
Drnovška storjen, na Hrvaškem je bil, seveda, odbit.  
 

LIDIJA HREN: Ne, gre samo za to, ker ste vi govorili o teritorialnem stiku, ne? Zdaj.  
 



Gregorčičeva 20-25, 1000 Ljubljana, Slovenija, telefon: 01 / 478 10 00, telefaks: 01 / 478 17 21, http://www.kpv.gov.si 

 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: No, saj, kakšen pa naj bo? Kakšen stik pa je, če ne 
teritorialen? 
 

LIDIJA HREN: Ja. Ja, pravniki so nas zdaj že naučili, da je možnost na več načine. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Kakšen? 
 

LIDIJA HREN: Ne vem, neki dimniki, neka prosta plovba in tako naprej. Da ne zagotavlja. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Tudi, če bi bil dimnik, je teritorialni stik, ne.  
 

LIDIJA HREN: Vztrajate pri tem? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, poglejte, saj ne more bit drugače. U, v sporazumu je 
uporabljena beseda junction, mi smo jo predlagali evropski pravni komisiji zato, ker smo se hoteli 
s tem izognit sleherni dilemi, kaj imamo v mislih. Prej je bil, namreč, territorial contact. Mi smo 
potem to predlagali, da se briše ven in dodamo besedo junction.  
 

LIDIJA HREN: To je bila zahteva Hrvaške, je rekla Kosorjeva.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: To je bila naša, naš predlog. Za juction? Je bil naš 
predlog. Ampak , saj ni važno. Če je bil hrvaški, toliko lažje, bo predsednica vlade toliko lažje 
ubranila sporazum v saboru.  
 

LIDIJA HREN: Dobro. In druga takšna kritična točka, ki je za mnoge nasprotnike celo bolj 
kritična, kot ta junction in ta stik, je, seveda, ta takoimenovana časovnica.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mh.  
 

LIDIJA HREN: Arbitraža se bo začela šele po vstopu oziroma po podpisu pristopne pogodbe 
Hrvaške v Evropsko unijo. Na začetku je sporazum vendarle določal omejitev arbitražnemu 
sodišču, naj odloči v treh letih, zadnjem trenutku se je, nekako, zgodilo, da je bila ta omejitev 
izločena. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Da. 
 

LIDIJA HREN: Ali ste pripravljeni povedat kaj več iz ozadja?  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Lahko.  
 

LIDIJA HREN: Zakaj je prišlo do tega, zakaj ste popustili? Ali so bile v ozadju velike sile, interesi, 
kakšna je bila vloga Združenih držav na, očitno, hrvaški strani? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mhh. Najprej, kar se tiče vloge Združenih držav 
Amerike. Jaz sem v Berlinu, v ponedeljek, izrazil hvaležnost zunanji ministrici Hilary Clinton, da je 
njena diplomacija na mojo željo in prošnjo, posredovala. Tako sem se odločil konec junija, potem, 
ko smo tehtali med Združenimi državami in Vatikanom. ZDA so opravile izjemno pomembno vlogo, 
nikoli pa niso vsiljevale rešitev. Vedele so, da lahko pomagajo samo tako, da, ne eno ne drugo 
stran, ne silijo v nekaj, kar v osemnajstih letih s prisilo nihče ni dosegel. To je prva stvar. Druga 
stvar, kar se Združenih država tiče. Združene države niso dale podpisa pod enostransko izjavo in 
so se držale dogovorov, ki smo jih sklenili. Tretjič. Ni bil problem v tem, da bi v juniju, name ali pa 
na predsednico Kosorjevo, Evropska unija ali ZDA ali pa kdo tretji, izvajal pritisk. Veste v čem je bil 
problem, da sem začel razmišljat o temu, da je potrebno naredit prelomni korak? Ker nihče več ni 
izvajal pritiska na nas, kar naenkrat smo bili prepuščeni sami sebi. Problem bi se poglabljal, 
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Slovenija bi drsela v neko situacijo, ki bi bila za nas zelo neprijetna; ne bi uredili vprašanje meje, 
blokirali bi Hrvaško, tvegali bi, da bi počasi zgubljali prijatelje v Evropski uniji. Tako pa sva s 
predsednico, ko sva se usedla v Trakoščane, ne morem govorit o podrobnostih, rekla samo to: 
zdaj, in samo tokrat, imava priložnost, da obrneva novo poglavje, ali ga obrneva oba ali nihče. Mi 
smo se odločili za to, da ga obrneva, urediva mejno vprašanje in je gre Hrvaška v Evropsko unijo.  
 

LIDIJA HREN: Ja, ampak, gospod predsednik, na začetku je vendarle prišla v javnost 
informacija: sklenila sva sporazum, ta sporazum je dober, je kompromis, je win-win, zmaga za obe 
državi.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Tako.  
 

LIDIJA HREN: Potem. In bilo je rečeno: Hrvaška dobi deblokado slovenskih pogajanj, slovenske 
strani, in Slovenija dobi stik, teritorialni stik, ste rekli, z odprtim morjem.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Tako.  
 

LIDIJA HREN: Še v času treh let, v, pač, v teh treh letih.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Aja, časovnico ste omenjali, mh.  
 

LIDIJA HREN: Tako. Potem se je to, seveda, spremenilo.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Bom pojasnil. 
 

LIDIJA HREN: Kaj se je zgodilo? Je bila to vaša želja, je bil to pritisk na vas, je bila to zahteva 
ali, mogoče, tudi ni velikih zgodb pritiskov in velikih sil zadaj.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mh.  
 

LIDIJA HREN: In je samo vaše prepričanje, da je ta sporazum treba rešiti in ste, mogoče, 
popustili hrvaški strani? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Bom povedal, kolikor, pač, lahko, ne da bi prelomil neko 
stvar, ki sva jo z veliko muko in težavo dosegla s predsednico vlade. In to je, da si zaupava in da 
en drugemu ne pomagava pri tem, da rešiva vprašanje. Glejte, Hrvaška je 15. junija odkorakala s 
pogajanj, ker ni hotela slišat o predlogu Rehn 2. Zakaj? Ker je v predlogu Rehn 2, upoštevano 
večina slovenskih amandmajev, dopolnil, na predlog Rehn 1. Ne. Rehn 1 je pa sprejel hrvaški 
sabor, nota bene.  
 

LIDIJA HREN: Ampak Rehn 1 je določal arbitražo v enem letu? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, ja, saj bova prišla k časovnici, bova prišla, brez 
skrbi. Moj predlog, ki je bil dan na Trakoščanih, je bil, glejte, bolj ali manj, je predlog za rešitev z 
moje strani, moj predlog, za rešite v obojestransko korist: vi greste, bolj ali manj, na Rehn 2, mi 
deblokiramo pogajanja, ne da bi do takrat bila znana meja. Je fer ali ni fer? Bolj ali manj, je rekla 
predsednica, je to fer, podrobnosti bojo uredile pogajalske skupine. In smo potem avgusta in 
septembra delali na tem. Zdaj, časovnica. Rehn 2.  
 

LIDIJA HREN: Samo tisti zadnji del. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja.  
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LIDIJA HREN: Ko je bila umaknjena omejitev treh let in ki je, seveda, Sloveniji, na nek način, 
toliko se boste zagotovo strinjali tudi vi, vzvode, ne, za dosego cilja, pač, odmaknila.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: O. k.. Reh 2. Rehn 2 je, za razliko od Rehna 1, pomenil, 
da bo Hrvaška pristala na začetek dela arbitražnega sodišča, ko bo podpisala pristopno pogodbo. 
Treba je pojasnit, kaj to pomeni. Glejte, med podpisom pristopne pogodbe s hrvaške strani in 
ratifikacijo v slovenskem Državnem zboru, bo minilo toliko časa, kolikor bo želel Državni zbor. Jaz, 
ko sem popustil, in to brez slehernih težav povem, bilo je treba nekaj žrtvovat v sporazumu, če 
smo hoteli prit do, do sporazuma. Najmanj, kar nas je koštalo, je bila časovnica, ker, ko bo začelo 
delat arbitražno sodišče - to bo takoj po podpisu arbitra, torej, hrvaških pristopnih, torej, pristopne 
pogodbe, bo imel hr, slovenski Državni zbor v svojih rokah odločitev, kdaj bo ratificiral to. Saj ni 
nobenih problemov? A bi mi mogli poznat sodbo pred tem? A je morda gospod Janša, predsednik 
vlade, ki je predlagal, da gremo na, na Bledu, sicer načelno in, torej, v, v, v principu, pred Haaško 
sodišče, zagotovil Sloveniji, da bomo vedli sodbo Haaškega sodišča pred vstopom Hrvaške v 
Evropsko unijo? Seveda, da ne. Saj, preden pride Haaško sodišče do judikatov, traja deset let.  
 

LIDIJA HREN: Dobro. Zdaj, torej, gremo na referendum. Kot ste povedali, podpirate 
posvetovalni referendum, z vprašanjem, ki ste ga omenjali, in, pravzaprav, že ves čas poudarjate, 
da se strinjate, da v tako pomembni zadevi, če ne gre drugače, pač, odločijo ljudje na 
referendumu.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mh.  
 

LIDIJA HREN: Ampak v to vaše zagotavljanje pade neka odločitev - tukaj gre za tisto znano 
ponudbo: če opozicija umakne naknadni referendum, ki je zavezujoč, umaknemo mi 
posvetovalnega - seveda je potem prišlo do plaza kritik.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Upravičeno. 
 

LIDIJA HREN: Da vas zanimajo samo politični interesi in ne nacionalni. Ampak kako naj to 
razumemo ljudje, ki bomo šli na referendum? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja. 
 

LIDIJA HREN: Ali gre, torej, res za pomembno zadevo, o kateri iščete odločanje in soglasje ljudi 
ali pa smo vsi skupaj, z referendumi vred, res samo neki del neke prestižne igre med koalicijo in 
opozicijo oziroma boja za oblast? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Vam ne morem bit bolj hvaležen za to vprašanje kot, 
tako, da vam to na glas povem. Jaz sem danes v Državnem zboru, ko smo se pogovarjali o teh 
vprašanjih, povedal to, kar bom zdaj ponovil. Ko rešujete velike, velike probleme, in problem s 
Hrvaško je velik problem, morate imet jasno hierarhijo ciljev. Moj cilj in cilj vlade, ki jo vodim, je, 
da rešimo vprašanje meje pred vstopom Hrvaške v Evropsko unijo. Vse drugo, da bi kolateralno, 
morda še, bom reke, porazili opozicijo, da bi okrepili svojo moč, vpliv? Vse to so trivialni cilji, ki 
niso upravičeni.  
 

LIDIJA HREN: Kje so tukaj ljudje na referendumu, v teh igrah? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Zato sem prej rekel, ko, ko ste rekli, da so bile kritike. 
Sem rekel: saj, do neke mere so bile upravičene, ker se je zdelo, kot da kupčujemo zavoljo ljudi, 
ne? Jaz bi se, v tem smislu, opravičil za neko nedisciplino v mojih besedah, ne. Jaz sem samo 
rekel: glejte, ker je eden od prvakov opozicije rekel, ne, Pahor ni pripravljen prevzet nase 
odgovornosti kot predsednik vlade, za ta sporazum. Še enkrat pravim: jaz sem ga pripravljen 
prevzet nase, subjektivno in objektivno, jaz zaradi tega ne rabim, ne Ustavnega sodišča, ne 
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referenduma. Ampak če se diskutira o referendumu, potem predlagam, da gremo na 
predhodnega. V tem smislu bi rad rekel ljudem: če ljudje menijo, in oni so suvereni, če ljudje 
menijo, da želijo odločat o tem vprašanju, bodo, nenazadnje, zbrali 40000 podpisov.  
 

LIDIJA HREN: Koliko pa se vam zdi velika nevarnost, da se ta referendum, pravzaprav, sprevrže 
v glasovanje za in proti vladi, to je prva stvar. Drugo. Odločanje ne bo lahko, to so strokovna 
vprašanja, da ne rečem, da se bomo zdaj vsi do zadnje mamce učili kaj je načelo ex aequo et 
bono, poleg tega je zelo velika nevarnost, verjetno, ali pa, saj relativna, da skozi referendumsko 
kampanjo pridejo na površje nizke strasti, frustracije? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Se strinjam.  
 

LIDIJA HREN: Enostavno, nacionalizmi, ki bi, seveda, zastrupili te odnose in bi šel narod proti 
narodu? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Se strinjam.  
 

LIDIJA HREN: V tem kontekstu jaz razumem tudi dr. Bučarja.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Se strinjam, se strinjam.  
 

LIDIJA HREN: Ki pravi, naj prevzame odgovornost politika.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Jaz sem jo pripravljen prevzet. Ko so me sprva 
spraševali o zamisli za referendum, sem ji nasprotoval, ker sem rekel: glejte, če se bomo tako 
odločili, bomo šli na referendum in ga bomo poskušali z argumentom dobit. Ampak nevarnost, da 
se razvnamejo strasti, na eni strani, na hrvaški strani bojo imeli v tem času, verjetno, predsedniške 
volitve, da se razvnamejo strasti in da pride do ene retorike, ki ne bo pomagala eni, eni 
dobrososedski politiki. To je zelo velika nevarnost. Ampak, glejte, zdaj pa, če izbirate med tem, da, 
da vas je, do neke mere, upravičeno strah te surove retorike in da imate, na drugi strani, en sum v 
nelegitimnost neke pomembne odločitve, potem zberem drugo možnost.  
 

LIDIJA HREN: Ampak naj vas vprašam: v kakšnem smislu prevzemate to odgovornost? Ali to 
pomeni oziroma dodajam vprašanje, ali še obstaja možnost dvotretjinske večine pri ratifikaciji 
sporazuma? Tukaj se mi zdi kritična točka.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mh.  
 

LIDIJA HREN: V tem primeru, z dvotretjinsko večino bi pa res koalicija, politična elita, sprejela, 
pač, takšno ali drugačno odločitev, nenazadnje, to vam je predlagal dr. Čebulj, bivši ustavni 
sodnik. Dr. Cerar je rekel: zaprite se v parlament za tri mesece in sprejmite neko odločitev.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mh. Torej, za dvotretjinsko večino pri odločitvi za 
bilateralni sporazum, ni pravne podlage. Vendar, zdaj, ko bom šel s tega intervjuja, grem na. 
 

LIDIJA HREN: Ja, nekateri mislijo, da je, citirala sem vam dr. Čebulja.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: No, če kdo misli, da je, potem bo to tudi argumentiral. 
In se bo večina juristov strinjala, večina juristov se strinja, da podlage za dvotretjinsko odločanje 
ni, ker o nobenem bilateralnem sporazumu, ne odločamo z dvema tretjinama. Jaz sem bil 
predsednik Ustavne komisije, ko smo spremenili tretji člen, v tretji a člen in smo rekli: kadar se 
sprejema odločitev o prenosu naše suverenosti na mednarodno organizacijo, je potrebna odločitev 
z dvotretjinsko večino. Kaj pa mi zdaj prenašamo suverenosti na tretjo organizacijo? Nič. Ampak 
naj vam to povem. Jaz razumem v čem je poanta, dvotretjinske večine; takoj, ko imate 
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dvotretjinsko večino, imate zgodbo iz februarja, glede ratifikacije protokola za Nato in imate 
odgovornost, soodgovornost opozicije. Jaz bi jo, na nek način, želel, naj tudi opozicija prevzame 
odgovornost, itak jo bo, če bo zavrnjena ta ponudba za rešitev, ker bo morala povedat, kaj pa 
ona, in kako predlaga ureditev mejnega vprašanja? Ampak, dobro, pustimo zdaj to. Pojdimo, torej, 
na dvotretjinsko večino. Ni nemogoče, in o tem se bom posvetoval, po tej oddaji, na kratko, da bi, 
morda, morda, jutri vlada odločila tudi, da bi Ustavnemu sodišču dala vprašanje: ali meni, da 
obstaja pravna podlaga za odločanje o dvotretjinski večini? Jaz mislim, da take podlage ni, tudi 
doslej pri nobeni pogodbi podobnega tipa, parlament ni odločal z dvotretjinsko večino. Ampak, 
recimo, da bi to tega prišlo? Prav. To pomeni, da bo potem, v bistvu, odvisno od Slovenske 
demokratske stranke, ali bomo tak sporazum sprejeli ali ne. To je vse. Jaz sem tudi pripravljen se 
glede tega pogajat.  
 

LIDIJA HREN: Kajti, tako veliko, ne, se dogaja ravno na relaciji med vami.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja.  
 

LIDIJA HREN: In SDS - som oziroma gospodom Janšo. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Gotovo. Jaz tudi priznavam predsedniku prejšnje vlade, 
da je storil zelo veliko, da bi probleme rešil. Ni mu uspelo, ker je bilo veliko razlogov, da je bilo 
težko uspet, čas ni bil tako zgoščen kot je sedaj, stvari niso bile tako napete kot so zdaj. In ni mu 
bilo potrebno povleč na začetku, tvegane poteze, kot sem jo povlekel jaz. Jaz sem s Trakoščani 
povlekel zelo tvegano potezo, vendar sem ocenil, da je tveganje razumno. In na koncu se je 
izkazalo, da smo imeli prav, čeprav so bili vmes napeti meseci, ki jih ne bi rad podoživljal, ne? 
Skratka, če bo prišlo do odločitve o dveh tretjinah, potem je popolnoma jasno, da brez podpore 
predsednika Janše, njegove stranke, sporazum (nerazumljivo).  
 

LIDIJA HREN: Mislite, da bi se on z lahkoto odločil, glede na stališče Evropske ljudske stranke in 
njegov kredo nekdanjega predsedovanja, ne, da bi zavrnil sporazum? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Poglejte, jaz mislim, da je, da predsednik SDS - a in 
bivši predsednik vlade, zelo dobro ve, kako težo je uredit kakšno stvar. Nenazadnje, bil je 
predsedujoči Sveta Evropske unije, ko se je odločalo o reševanju meje s Hrvaško, pa se ta močna 
institucija ni uporabila ali, kot bi on rekel, zlorabila za to, da bi pritisnili na sosednjo državo in stvar 
uredili. Torej, mu je popolnoma jasno, koliko je ura, pet do dvanajstih je in če bo zavrnil 
ratifikacijo tega sporazuma ali pa na referendumu agitiral proti, potem mora ljudem povedat, kako 
bo on drugače uredil mejo in da bojo Hrvati to sprejeli. Ker drugače meje ni mogoče rešit. Jaz 
mislim, da bo SDS temeljito premislila, preden se bo do konca odločila, odločila pa se bo tako, kot 
bo sama menila. Jaz sem opravil moj del posla, je to zahtevalo trud, ampak moram misliti na 
druge probleme v tej državi, ne samo na Hrvaško.  
 

LIDIJA HREN: Ja. Zaključiva, torej, to temo okrog sporazuma.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Prosim.  
 

LIDIJA HREN: In preideva na gospodarski del, še na nekaj kritičnih točk iz tega področja. In 
sicer z vprašanjem. Takole, ne, kaj pravite na očitke oziroma lahko tudi ocene, tudi vaših 
sopotnikov, ministrskih, da je to bil, pravzaprav, vaš izrazito osebni projekt, ta sporazum, da ste 
zastavili, kot ste sami rekli, tudi svojo politično kariero, da ste se, pravzaprav, hoteli dokazat kot 
sposoben politik, in to zato, da nadomestite manjko oziroma neuspešnost, pri spopadanju s krizo? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Se bom ugriznil v jezik, da ne bom kaj rekel. Skušal 
bom bit olikan. Glejte. 
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LIDIJA HREN: Saj ste lahko tudi zelo ostri. Oboje.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Kakšen krat je, kakšen krat je treba stvari pustit, da 
gredo po reki navzdol, če niso pomembne. V politiki se mi zdi, da je blazno pomembno, da ločite 
pomembno od nepomembnih stvari. Te, te spremljajoče opazke, so nepomembne. Čas se je 
zgostil, problem se je zaostril, in na koncu bi lahko postal tudi problem varnostne narave. Ne 
vemo, kaj se bo drugo leto dogajalo v eni od držav Zahodnega Balkana. Jaz ne govorim, da bo 
prišlo do konfliktov, dovolj je, da prihaja do nestabilnosti. Pazite zdaj, če bi Hrvaška in Slovenija, 
ostali v sporu zaradi pogajanj Hrvaške z Evropsko unijo, vprašanje meje, seveda, ne bi bilo rešeno, 
bi se preko tega konflikta, nestabilnost na Zahodne, Balkanu, zlahka lahko preselila preko Hrvaške 
v Slovenijo. Mi moramo v Sloveniji poskrbet za to, da bomo krizo preživeli ob rastoči, ne pa 
padajoči blaginji in da se bomo osredotočili na probleme, ki bodo naredili to državo bolj 
konkurenčno in bolj socialno varno. In imamo izjemno priliko, da rešimo vprašanje meje. Pa dajmo 
dve muhi na en mah ubit.  
 

LIDIJA HREN: Jaz bom pa nadaljevala tukaj, socialno varno in državo blaginje , bi človek rekel, 
ne? Kritična situacija je, gospodarska. Pretekli teden je bila prav velika stavka po mnogih letih, 
napovedne so demonstracije, napovedan je val stavk. Delavci so zahtevali, sindikati zahtevajo 600 
evrov minimalne plače, to je velik dvig.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mh.  
 

LIDIJA HREN: Istočasno delodajalci zagotavljajo, da v tem primeru gre še kar nekaj podjetij v 
stečaj in da se bo brezposelnost povečala, tam, čez dodatnih 70000 delavcev.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja.  
 

LIDIJA HREN: Vsi pa kažejo na vlado, naj pomaga te zadeve rešit. Kako boste? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: No, kot rečeno, je to osrednja tema naših prizadevanj, 
vse ostalo, pravzaprav, servisira lažje in uspešnejše odločanje o vprašanju. Prvič, kako nardit našo 
ekonomijo konkurenčnejšo, in drugič, kako socialno. 
 

LIDIJA HREN: Dobro, vi zdaj mi odgovarjate nekaj drugega?  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne, ne, zdaj bom odgovoril na vaše vprašanje. Mi smo 
sprejeli tri pakete kratkoročnih ukrepov, sprejeli smo dva rebalansa in v Državnem zboru je 
razvojni proračun.  
 

LIDIJA HREN: Bova prišla še do tega.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Poskušali smo rešit, kolikor je bilo mogoče, z 
jamstvenimi shemami, kreditni krč.  
 

LIDIJA HREN: Ki pa ni, ne popušča.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ki ne popušča, ampak pazite, kreditna aktivnost je padla 
tudi na ravni Evropske unije, na ravni evro cone, v prejšnjem mesecu. Ni to samo slovenski 
problem. Slovenija bi lahko zmetala na začetku tega leta, stotine milijonov v, torej, v vrečo brez 
dna. Mi smo se odločili, da gremo v, recimo, v.  
 

LIDIJA HREN: Dobro, to, torej, ni učinkovit ukrep. Jaz bi rada, glejte, sindikati zahtevajo dvig 
minimalne plače na 600 evrov.  
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Lahko.  
 

LIDIJA HREN: Delodajalci in sindikati kažejo na vlado, naj reagira. Kako boste reagirali? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mi smo rekli, da smo pripravljeni posredovat v 
privatnem sektorju, v realnem sektorju, se bodo o tem dogovorili sindikati in delodajalci. Naš 
predlog je, da se, na eni strani, fleksibizira trg delovne sile, to gre nekoliko. 
 

LIDIJA HREN: To so reforme. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja.  
 

LIDIJA HREN: Ki so dolgoročne.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: To, to gre, v bistvu, proti interesom sindikatov. In 
drugič, da se, zdaj z novim zakonom, določi udeležba zaposlenih pri dobičku. To gre proti 
interesom delodajalcev. Če uspemo rešit ta.  
 

LIDIJA HREN: Ja, ampak to govorite o dobrih podjetjih in o dolgoročnih? Recimo, naj vam sama 
naštejem dva predloga. Gospodarska zbornica, recimo, predlaga, da bi dvignili plače na način, da 
bi razbremenili za 6 odstotkov prispevke. S tem bi povečali proizvodnjo, potrošnjo in, seveda, DDV 
nazaj v proračun. Ekonomisti vam predlagajo, da dvignite olajšave, davčne, na nivo minimalne 
plače. Nenazadnje, to ste zapisali tudi v kolektivno pogodbo. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, splošna davčna olajšava.  
 

LIDIJA HREN: Splošna davčna olajšava.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Koalicijsko, koalicijsko. 
 

LIDIJA HREN: Koalicijsko pogodbo. Ali boste zdaj prišli s tem ukrepom?  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Glejte, prvič, vlada ne želi povečat davčnega bremena, 
se pravi, povišanje davkov v tej situaciji, ne pride v poštev. Smo pa priče dejstvu, da je 700 
milijonov manj denarja v proračunu. Zdaj je kapitalno vprašanje naslednje: ali bomo zaradi 700 
milijonov manj prihodka, porezali pravice, ki so bile dane z zakoni doslej? Recimo, socialne pravice 
ali kaj drugega. Odločili smo se, da je socialna varnost enako pomembna kot konkurenčnost, se 
pravi, poskušali bomo uravnotežit ukrepe na obeh straneh. Torej, mi bomo poskušali razbremenit 
podjetja davkov in obremenit državo, da bo v času krize vstopala v fiskalno politiko. Na drugi 
strani, bomo poskušali večino pravic, ki so pridobljene, zadržat. Bomo pa šli v zdravstveno 
reformo, in ta je na polovici, na pokojninsko reformo, v druge reforme, ki bodo poskušale, seveda, 
zagotovit tudi večjo konkurenčnost. Nezdrava podjetja, sem povedal, tista, ki nimajo perspektive, 
pač, državne pomoči ne bodo deležne. Glejte, vam bom povedal. Mi smo četrta država po 
uspešnosti v soočenju s problemom brezposelnosti; drugo leto bo največji problem brezposelnost. 
Jaz sem govoril s predsednikom ene najuspešnejših držav v Evropski uniji za soočanju, v soočanju 
z gospodarsko krizo in mi je rekel: imamo pet procentno neza, nezaposlenost, drugo leto bo 10 
procentna. Pazite, če bojo oni imeli 10 procentno nezaposlenost, mi jo imamo zdaj, torej, ne 
anketno, ampak registrirano, nekaj manj pod desetimi procenti. Kar nas tu.  
 

LIDIJA HREN: 9,8, ampak vendarle je. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Kar nas uvršča na četrto mesto.  
 

LIDIJA HREN: Je višja, ne, ravno zaradi tega učinka subvencioniranega delovnega časa.  
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Brez tega bi bilo 20000 mest več.  
 

LIDIJA HREN: Mislite, da se vam bo to izšlo? Mislite, da se vam bo to izšlo? Proračun je vendarle 
na udaru kritik, da ni izkoristila vlada priložnosti, da zareže v javno porabo.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ma, zdaj, pa brez zamere, zdaj govorimo eden mimo 
drugega. Javna poraba. V prejšnjem letu, v letu 2008, je vlada sprejela, recimo, bomo navedli en 
primer, sprejela odgovornost za podpis kolektivne pogodbe v javnem sektorju, ki je omogočil za 
460 milijonov povečanja mase plač v naslednjih letih. In kaj smo naredili m v tem letu, ki je zelo 
težko? Najprej je ministrica Krebsova, ob zelo težkih in zahtevnih pogajanjih, za nekaj procentov 
znižala rast plač v javnem sektorju. In pred časom, mislim, da je bilo to pred štirinajstimi dnevi, 
smo, je podpisala znova pogodbo, ki je spremenila rast plač v javnem sektorju iz 10,3 na 3,4. Brez 
zamere.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Če tukaj vlada ni bila uspešna, kje naj bo uspešna? S 
socialnim dialogom smo uspeli znižati rast, oziroma strošek države za gospodarstvo.  
 

LIDIJA HREN: Če pogledate primerjalne indekse rasti v proračunu, razprava se je danes začela 
za prihodnje leto, so v glavnem tudi pri uradih, tudi pri agencijah, tudi pri ne vem, celi vrsti nad 
100.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: V kakšnem smislu mislite nad 100?  
 

LIDIJA HREN: Nad 100 odstotkov indeks rasti, torej se ni zarezalo v javno porabo na način kot vi 
razlagate.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Poglejte mi smo imeli dve možnosti. Ena možnost je 
bila, da bi z interventnim zakonom tako ali drugače presekali kolektivno pogodbo in socialni dialog. 
To bi po moje omrtvičilo Slovenijo, ker bi šli delavci in sindikati na cesto, ker bi rekli, če se ni z 
vlado mogoče pogajati potem bomo protestirali. A se je to dogajalo zdaj v Sloveniji? Poglejte 
druge države in boste ugotovili koliko manj je bilo tega. Torej obdržali smo socialni dialog. Drugič 
mi smo dosegli pomembne spremembe skozi socialni dialog. Res pa je to, moram pošteno 
povedati, mi smo sindikatom rekli, ali nižje plače, oziroma stabilizacija rasti plač ali pa odpuščanje 
in sindikati so se odločili, da želijo imeti varno delovno mesto naslednje leto, naslednje leto in 
nasledenje leto nižjo rast plač. en fer dogovor, ki bo veljal v naslednjem letu, ki bo v marsičem 
skoraj enako težko kot to leto, nekoliko lažje, padca BDP-ja.  
 

LIDIJA HREN: Napovedujejo, strokovnjaki napovedujejo najhujše leto tudi zaradi velikih 
pritiskov, kot ste že rekli povečanega, brezposelnost se bo povečevala, zdravstvena blagajna ... 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Drugo leto bo zelo težko.  
 

LIDIJA HREN: ... načrtuje izgube od 60 do 180 milijonov, problem je pokojninske blagajne, 
zdravstveni domovi kličejo na pomoč in pravijo, da bodo propadli, primanjkljaj je na meji, oziroma 
daleč čez mejo, Evropska komisija terja ukrepanje. Mislite, da boste s tem proračunom ob tem, s 
tem primanjkljajem vzdržali naslednje leto? Kdaj bo rebalans? Zagotovo bo.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Verjetno. Tako kot v drugih državah. Prvič smo med 
veliko večino evropskih držav, tudi držav evro cone, ki jih komisija opozarja na povečan 
proračunski primanjkljaj. Nismo posebnega nismo, 5 procentov. Jaz mislim, da s tem proračunom, 
ki upošteva fiskalno pravilo, se pravi, da ne dvigamo odhodkovne strani proračuna v naslednjih 
letih, rešujemo ta problem. Drugič, vi ste.  
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LIDIJA HREN: Nekaj mora biti narobe, če Evropska komisija posebej zahteva.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Vse države so, gospa, vse države so.  
 

LIDIJA HREN: Vse niso, Poljska recimo ni.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Poljska je imela nek drug problem, pa je zaradi visoke 
domače potrošnje rešila vprašanje finančnega primanjkljaja letos, bomo pa videli kako bo s Poljsko 
v prihodnjih letih. Poglejte Grčijo, pa boste videli, da stvari niso tako enostavne. Skratka tisto kar 
imava verjetno je žal dejstvo, da bo prihodnje leto težko in da bo glavni problem brezposelnost, 
tudi v Sloveniji, toda 20.000 več ljudi bi bilo zdaj na zavodu za zaposlovanje, če mi dva ukrepa, ki 
smo jih sprejeli z zakonom ne bi sprejeli.  
 

LIDIJA HREN: Ampak vlada se bo vendarle morala nekako izviti iz te situacije zahtev po višjih 
plačah 600 evrov, recimo ena desetina prebivalstva živi pod tem, pod pragom revščine, po 
minimalnimi življenjskimi stroški in napoveduje splošno stavko, če ne bo vlada temu ugodila. 
Zahtevajo pa, kot sva že omenila, razbremenitev, oziroma dvig splošne olajšave. Boste na to 
pristali? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Glejte enemu moralnemu hazardu se moramo 
odpovedati, to je vrednostno vprašanje. Nekdo, ki dela ne more živeti slabše, kot nekdo, ki ne dela 
in dobiva prispevke od države. To mora biti popolnoma jasno v socialnem dialogu, drugače je trg 
dela porušen in Slovenija bo dolgoročno strukturno absolutno na robu razvitih evropskim. Če ni 
denarja ga ne more tudi vojska vzeti. Jaz, meni je popolnoma jasno poročilo letno v razvoju 
govori, da so se življenjski stroški v Sloveniji in da minimalna plača ne ustreza več temu. Kolikšno 
razliko zdaj lahko pokrijemo s pogajanji bomo videli v času pogajanj. Ampak nič ne moremo storiti 
takega, da bi kratkoročno vršili problem, drugo leto pa bi praktično slovenska ekonomija 
bankrotirala, ker bi strošek dela bil prevelik in ne bi bili konkurenčni. Samo še to sem hotel reči, 
brez zamere, prej ste omenili imamo problem pokojninske blagajne, zdravstva. Seveda ga imamo. 
Ampak na njega tudi odgovarjamo. Imamo zdravstveno reformo, imamo pokojninsko reformo, vse 
bomo skušali v okviru socialnega dialoga rešiti. Ni enostavno, vam rečem.  
 

LIDIJA HREN: Dobro, da zaključiva tole okrog gospodarske krize ravno s temi protikriznimi 
ukrepi. Neko prepričanje je v velikem delu ekonomske stroke, politike in seveda tudi sindikatov, 
zbornice in tako naprej, da je vlada neuspešna pri spopadanju s krizo, opozarjajo na številke, ki so 
recimo padec BDP-ja v Sloveniji zdaj enkrat višji od povprečja Evropske unije, istočasno vam pa 
ponujajo te ukrepe, gospodarska zbornica, obrtniška zbornica, da ne govorimo o znanih SDS-ovih 
65 ukrepi. Zakaj jih ne sprejmete? Zelo natančni so.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: A mislite, da je vlada, naj najdem pravi izraz, da je 
brezbrižna, da je neumna, da nima občutka za probleme. Rad bi vam zagotovil, da nič od teh treh 
stvari ni res, da pač poskušamo presojati kaj je najboljše. Mi smo se tudi z določenimi ukrepi 
obrtniško-podjetniške zbornice strinjali, gospodarske zbornice strinjali, deloma so nekateri 
predlogi, ki jih je dala opozicija upoštevani. Kateri pa so bili prvi zakoni, ki smo jih dali v 
parlament? Tisti, ki smo jih dodelali skupaj z opozicijo. Hočem reči ... 
 

LIDIJA HREN: Ampak zdaj so v glavnem, se opravičujem, zdaj vsi terjajo v od vas ukrepe, ki bi 
vzpodbudili nova delovna mesta, ki bi povečali konkurenčnosti, ki bi prinesli dodatne olajšave, ki bi 
razbremenili velike davke na plačah in vam jih nosijo na mizo ... 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: In mi jih zavračamo, ... 
 

LIDIJA HREN: Ne vem, sprašujem.  
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: ... ker pravimo ne saj nam je vseeno kako so stvari. To 
ni res.  
 

LIDIJA HREN: Ekonomisti pravijo, nočejo nas poslušati in ignorirajo naše predloge.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Dobro, zdaj vsak kar se poslušanja tiče, dokazljivo tudi 
res, ker sem toliko časa v pisarni na Gregorčičevi, v pisarni na gospodarski zbornici ali kje drugje.  
 

LIDIJA HREN: Ali pristojni ministri ne funkcionirajo? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne, poskušamo uskladiti nekatere zelo težko uskladljive 
interese in načrte. Gremo na ekonomsko socialni svet, gremo na razvojni dialog, poskušamo najti 
neke ustrezne kompromise, ki bi vodili stvari naprej. Ni res, da ne poslušamo, pogledamo tudi kaj 
se dogaja v tujini, kakšni ukrepi prijemljejo tam in poskušamo izbrati najboljše. Rad bi vam samo 
zagotovil, da ni tako enostavno. Če bi bilo tako enostavno, da bi preprosto rekli, dajte predsednik 
vlade tukaj imate čarobno palico za rešitev krize in bi jaz rekel, ah to me ne zanima, bom šel zdaj 
na fitnes. To bi bilo nekaj groznega in bi me lahko aretirali zaradi tega.  
 

LIDIJA HREN: Mislite, da kdo ponuja čarobno palico? Saj ne ponujajo čarovne palice. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne, nobena država je nima in so tudi države, ki so sprva 
mislile, da so se zelo uspešno soočile s krizo in se zdaj soočajo z dejstvom, da je to soočenje bilo 
manj uspešno kot so pričakovale in obratno. Zaenkrat smo v Sloveniji poskušali premagovati krizo 
tako, da ta ne bi padla na tiste, ki niso krivi za to krizo in smo se lotili, to mora javnost priznati, 
nekaterih problem, ki se prej niso zdeli pomembni, pa se mi zdi, da so v enem smislu ene 
verodostojnosti oblasti in odgovornosti družbene, tako politike kot (manjka beseda), govorim o 
višini plač, sejnin in tako naprej.  
 

LIDIJA HREN: Ste bili po vašem mnenju uspešni, kolikor ste lahko bili ali bi lahko bili? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, poglejte koliko denarja je bilo namenjenih v obeh 
rebalansih, recimo za znanost, recimo aktivno politiko zaposlovanja, za javna dela ali pa koliko je 
bilo namenjeno spet za, recimo zdravje, za zdravstveno zaščito naših ljudi. Mislim, moram vam 
reči, da ni čarobne palice. Če bi bila bi jo bili pripravljeni drago plačati. Žal ni na trgu te palice, 
moramo jo iskati vsak dan v pogovorih in mislim, to bo seveda pristranska ocena in zelo 
samovšečna verjetno za mnoge ljudi. Po enem letu dela ne bi rekel, da smo delali brez napake in 
ne bi rekel, da kakšne stvari ne bi lahko sprejeli prej in boljše. Ampak, ko povlečem črto pod trud 
v tem letu, bi rekel, da smo v relativnem smislu končalo relativno uspešno leto. Poskrbeli smo, da 
ni prišlo do nečesa kar bi se lahko zlahka zgodilo in kar se je v nekaterih državah zgodilo. Ali je 
tveganje za stopnjo revščine v Sloveniji leta 2009, ko smo imeli opravka s krizo večje kot lansko 
leto? Ne. In to je zame zelo pomembno.  
 

LIDIJA HREN: Dobro. Bova prešla na še eno, ker je ravno 1. obletnica vlade skozi naslednje 
vprašanje. Povezava o tem, kar sva zdaj govorila o minimalnih plačah, minimalnih življenjskih 
stroških, vedno večji stiski in vedno večjem razslojevanju. Če ste pogledali si kdaj posnetke, kako 
delavci, ki sicer so zaposleni in ki delajo, oddelajo svojih 8 ur z minimalno plačo, ne morejo 
preživeti in stojijo v vrsti na Rdečem križu in gledajo v tla. Nerodno jim je, sram jih je. Po drugi 
strani imamo celo vrsto zamenjanih uprav, ki so bile zamenjane zagotovo, kot ste rekli, ker niso 
bile dobre, ker niso dobro delale, ne bova o konkretnih primerih, lahko pa tudi.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Lahko tudi.  
 

LIDIJA HREN: Ki pa so seveda ti ljudje zadržali službe. Lahko ja, od Zavarovalnice Triglav, Hita, 
do zadnjega problema na Ljubljanski banki, zadržali službe, lepo plačane, marsikje so si izplačali še 
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zraven odpravnine. To so državna podjetja, večinska lastnica je država. A to ni sramota? Se pravi, 
da se še vedno gospodarsko politična elita za roke in poskrbi zase.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Dve stvari. Najprej, prva stvar, ki smo jo naredili ko smo 
šli z vlade v zakonodajni postopek je bila, pravno odgovoriti na vprašanje, ki je bilo moralno glede 
managerskih odkupov. Ali smo storili ali ne? Smo. Drugič, drugo vprašanje, ki se je zastavljalo je, 
ali bo politično gospodarska elita nosila svoj del odgovornosti za krizo? Smo bili ravnodušni? Ne. 
Cela vrsta sklepov in varčevalnih ukrepov, pa tudi dva zakona.  
 

LIDIJA HREN: Ampak ta dejstva, ki sem vam jih zdaj, ti primeri govorijo nasprotno.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: So in še terjajo nadaljnje ukrepanje. Ampak mi smo že 
ukrepali. Zdaj, ko bo zakon sprejet bo razmerje med plačami 1:5.  
 

LIDIJA HREN: In tudi v tole shemo in jamstva državna pri kreditih, ta protitajkunska vojna, tudi 
tam je veliko še tistih tajkunov, ki reprogramirajo kredite jim banke in ki lahko pridejo do teh 
programov. Ravno to je problem, da ne dobivajo potem drugi kreditov.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Seveda tako kot je zapisano v garancijski shemi, morajo 
upoštevati zakonsko določilo, mislim, da je to 13. člen, ki je glede tega eksplicitno. Poslovno je 
banka odgovorna seveda svojim komitentom in svojim lastnikom in odgovorna je zakonu. Se pravi, 
če ocenjuje nadzorni svet ali uprava, da gre samo za prolungiranje kredita, ki nima druge vloge 
kot to, da reprogramira managerski odkup, pač če sodeluje v jamstveni shemi ni upravičena do 
denarja. Mislim, da smo kolikor je bilo mogoče stvar pravno rešili. Znižali smo plače, tudi v vladi, v 
državnem zboru, znižali smo plače v javnem sektorju najbolj odgovornim ljudem, uvedli smo vrsto 
varčevalnih ukrepov, kar se napredovanj tiče, sejnine smo prepolovili, zdaj bomo sprejeli zakon, ki 
bo uredil plačna razmerja. Mislim, glejte jaz ne rečem, da ta vlada je nenadomestljiva, razmete, je 
pa poskrbela v tem letu kolikor je lahko za to, da je reševala tekoče in stare probleme. Ker 
nekateri so tudi stari problemi. Kolikor je najboljše znala in mogla. Sigurno so še rezerve.  
 

LIDIJA HREN: Mislite, da je ocena teh delavcev, ki smo jih zadnje mesece ali pa mesec dni 
spremljali na različnih stavkah, od Gorenja, do Mure, do zdaj kovinarjev.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Sem bil tam.  
 

LIDIJA HREN: Vem ja, mislite, da je krivična ocena, velikokrat smo slišali, vlada poskrbi samo za 
tajkune, za nas ji ni mar? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: No, to je krivična ocena, ker za tajkune nič ne skrbimo, 
bodo že poskrbeli zase, če bodo mislili, da imajo prav, za nas je pomembno kako se bodo delavci 
zvlekli iz te krize, ker nam je popolnoma jasno, da se, jaz sem bil v Muri v najtežjem dnevu 
verjetno v zgodovini Mure, se je treba vprašati kako z nekaj sto evri preživeti mesec, sebe in 
družino, zlasti če sta oba tam in je bilo treba sprejet neke odločitve, ki so izgledale takrat 
dramatične, da Mura gre, pa smo. Glejte. Najprej jaz sem bi nazadnje v Muri pred mesecem dni, v 
sredo gremo, vlada gre na obisk v Pomurje, to je prvi od obiskov, ki jih bomo zdaj imeli tako kot 
jih je imela prejšnja vlada. Kar je prejšnja vlada dobrega naredila bomo mi vse pokopirali, zakaj da 
ne, dobre stvari vedno prav pridejo. Jaz sem bil v Muri in sem se pogovarjal z gospodom 
Starmanom, predsednikom uprave, če bodo šle stvari v redu bo tretjina ljudi kmalu nazaj delala v 
Muri. Ko smo bili v Libiji smo se pogovarjali tudi o možnosti, da bi tudi tam dobili del posla, ki je za 
prihodnost Mure pomemben, ampak mi smo vedeli, da 3300 ljudi verjetno v tekstilni industriji v 
teh pogojih ne more biti v Sloveniji in smo šli z zakonom o Pomurju, ker je praktično mislim, da 
vsega skupaj volumen finančnih investicij 160 milijonov, da bi potem šli na alternativne vire 
zaposlovanja, da bodo ljudje imeli službo in da bodo socialno varni. Hočem reči, ni bilo enostavno, 
ampak nekako smo se prebili skozi eno zelo težko vprašanje. Ko smo mi začeli mandat je bila 
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Mura, vedno se mi zdi, kot eno rezilo nad našim vratom in spomnim se tistih avgustovskih dni, ko 
je večina ljudi tudi vendarle na dopustu, kako smo iskali iz dneva v dan nove, nove in nove rešitve 
in če jih ne bi od maja, junija, julija, vlada adresirala teh problemov, bi Mura propadla ne da bi na 
zdravem temelju zraslo nekaj novega. To vam zagarantiram.  
 

LIDIJA HREN: Dobro. Proti koncu oddaje še par besed o obletnici, kot že rečno, prvega leta 
vladanja in se mi zdi pomembno izpostaviti tisto kar ste pred in ob nastopu, ko ste prevzeli mesto 
predsednika vlade največkrat poudarili, to pa je bil ta imperativ, da boste spremenili vzorce 
vladanja, da boste šli z drugačnimi metodami in predvsem s poudarkom na drugačni kadrovski 
politiki. To vam ... 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Sem vedel, da boste sladkorček prihranili za konec. 
Seveda.  
 

LIDIJA HREN: Ja, saj lahko kakšno smetano dodate. Zanima me zakaj vam ni uspelo? Ste 
prepričani, da vam je? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Najprej moram seveda zelo olikano zavrniti to vašo 
ponudbo ocene, ker ni točna. Mi smo ustanovili kadrovsko-akreditacijski svet, ki je poskrbel za to, 
da je bil apetit koalicijski strank veliko manj uspešen, kot bi bil sicer.  
 

LIDIJA HREN: Ampak predsednik sam priznava, da ta vloga KAS-a ni več tista, kot je bila.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Je odstopil s tega položaja, je razpustil? 
 

LIDIJA HREN: Ne, ni še, ampak slišali smo komentarje.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Gotovo in jaz mislim, da je prav. Sem jaz kadarkoli rekel 
karkoli kar je predsednik vladnega kadrovsko-akreditacijskega sveta napisal kritično o vladi? Nikoli. 
Pa je napisal kritične stvari, o meni in o vladi. Svoboda tiska. Smo se kaj vpletli v svobodo tista? 
Smo se kaj vpletli v vašo televizijo? 
 

LIDIJA HREN: Mislim, da se še boste.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mi bomo sprejeli zakon. Prosim? 
 

LIDIJA HREN: Mislim, da se boste kmalu.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, ampak bomo sprejeli zakon, ki bo drugače določal, 
torej naravo televizije, javne televizije, da bo javna televizija in da bo programski svet dejansko 
poskušal stvari voditi.  
 

LIDIJA HREN: Ja, delniška družba bo, ne. Ampak glejte ... 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Samo na hitro, hočem reči, a smo se kaj vtikali v 
uredniško politiko? Če se je moj kabinet naj odgovorni povejo na glas, da smo se vtikali. A smo 
zamenjali vodstvo? Nismo ga. A so bili pritiski? Ja so bili pritiski in so bili predlogi, da bi se to 
zamenjali. Do konca mandata bo ostalo to vodstvo.  
 

LIDIJA HREN: A vam lahko gospod predsednik vrnem samo z enim vprašanjem? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Prosim.  
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LIDIJA HREN: Kaj se je dogajalo pa na Ljubljanski banki? Tam pa politika se je vtikala in se je 
ves čas vtikala in očitno je prišla stvar tako daleč, ne vem ali je točna informacija, jaz jo imam dve 
uri, da je predsednica nadzornega sveta naj bi odstopila. A to drži? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Torej, če bo predsednica nadzornega sveta odstopila, 
potem bomo to zelo obžalovali, zelo iskreno, ker sem razumel, da se je minister za finance odločil, 
da jo razreši od odgovornosti dolžnosti na mestu direktorice direktorata ravno zato, da se bo v 
celoti posvetila vodenju nadzornega sveta.  
 

LIDIJA HREN: A to ne razumete kot njegov političen pritisk? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Če bi on uspel v političnih pritiskih, potem verjetno ne bi 
bilo nobenih težav. Verjetno niti ni poskušal, verjetno niti.  
 

LIDIJA HREN: Ja saj ker, ne obratno.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: A res.  
 

LIDIJA HREN: Če bi uspel, potem bi bilo vse v redu. Zdaj, ker ni očitno ne uspel. Ali je to ta 
zgodba? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Vsekakor ni imel nobenih navodil, verjetno finančni, 
veste tukaj je ta kvadratura kroga, ki jo rešujemo jaz mislim, da jo bo nova kadrovska politika le 
rešila. Zdaj ali politika, recimo vlada, sme in mora vplivati na tisti del članov nadzornega sveta, ki 
jih imenuje ali ne? Jaz mislim, da ne. Ko so enkrat izvoljeni so neodvisni in odgovarjajo vsem 
deležnikom enako.  
 

LIDIJA HREN: Ali lahko to zatrdite, da se ni dogajalo na primeru Ljubljanske banke? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Tisto kar je popolnoma evidentno je, da je bil gospod 
Draško Veselinovič brez javnega razpisa imenovan na ta položaj, tako kot vsi predsedniki uprav 
doslej. Vendar jaz sem v predvolilni kampanji obljubil, da bomo šli na javne razpise in če sva 
poštena v kritiki, jaz deloma sprejemam kritike, ni problem v tem, da ne, mi smo vendarle prišli 
skozi čas, ne na lahek način, do točke, ko gremo povsod v družbah, kjer je večinsko ali pa 
večinoma delež države, v javne razpise. Je res ali ne? OK. Drugič. Na začetku tega mandata je bil 
pritisk politike tako skozi vlado kot skozi stranke koalicije, tako rekoč enak kot je bil vse dotlej. 
Poskušali smo ga omejiti in pri tem smo uspeli morda bolj kot si je kdo mislil. Zakaj? Ker smo 
končno prišli do situacije, ko so nadzorni sveti absolutno odgovorni za svoje odločitve. Oni so se 
odločili za novega predsednika Ljubljanske banke in tukaj se politika ni vmešala, vsaj jaz ne vem 
za to, da bi se, predsednik nadzornega sveta je mandatar, predsednik uprave je bil mandatar, je 
predložil nadzornemu svetu sestavo nove uprave in ta je zdaj odgovorna nadzornemu svetu.  
 

LIDIJA HREN: Imate zagotovilo finančnega ministra, da se tudi on ni vmešal? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Tukaj je tisto vprašanje, ki sem ga jaz seveda dal in tudi 
dobil odgovor, da finančni minister ima vedno mnenje, ga tudi pove javno. Kot vidite je zaradi 
tega dostikrat predmet kritike, ampak ko je imel svoje stališče o tem ali je nadzorni svet ravnal 
dobro ali ne, sem rekel, da to ni njegova stvar, da je to stvar nadzornega sveta in si želim, da 
nadzorni svet opravlja svoje delo tako, kot smo se dogovorili na vladi.  
 

LIDIJA HREN: Ali torej finančni minister, kot ključen minister v kriznih časih pa toliko bolj, še 
uživa vaše zaupanje? Namreč zdi se tako, da kar naprej neke njegove izjave popravljate, 
pomembna so tudi njegova dejanja. Tudi v tem primeru, tudi v tajkunskih zgodbah, pri zaščiti tako 
ali drugače, pri še nekaterih drugih stvareh.  



Gregorčičeva 20-25, 1000 Ljubljana, Slovenija, telefon: 01 / 478 10 00, telefaks: 01 / 478 17 21, http://www.kpv.gov.si 

 

 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Poglejte, matematika, zdrava pamet govori, da v času, 
ko je proračun v državnem zboru, ne boste niti na tiho, niti na glas razmišljali o zamenjavi 
finančnega ministra. Tudi sicer vam moram reči, da bi razmišljal o zamenjavi kogarkoli v vladi 
takrat, ko bi ocenil najprej, da imam boljšo rešitev od človeka, ki je sedaj v vladi in bi moral imeti 
razlog zakaj bi predlagal razrešitev tega. Finančni minister ni brez napak, tako kot jaz ne.  
 

LIDIJA HREN: Ampak v nekem trenutku v zgodovini, ko ste že gospoda Draška Veselinoviča 
omenjali, ste prišli, če prav vem, na točko ali gre Veselinovič ali finančni minister Križanič in ste se 
odločili za.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne, te dileme ni bilo.  
 

LIDIJA HREN: Ni bilo.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Pri meni ne, ne vem morda je kje bila, pri meni te 
dileme ni bilo. izučil sem se samo, da je tako zelo hitro mogoče razvneti strasti, da je šlo za 
politično kadrovanje v primeru Draška Veselinoviča. Draško Veselinovič je bil res kandidat LDS-a 
na volitvah, kot bankir je opravil razgovore s starim nadzornim svetom.  
 

LIDIJA HREN: Vse te politične strasti so se znotraj koalicije razvnele. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, seveda, seveda, zato ker, poglejte kje pa so veliki 
apetiti za položaje. Znotraj koalicije. A je moja stranka pri tem kaj v celoti nedolžna? Ni tudi 
znotraj stranke so hude kritike na moj račun, seveda. Pravijo, predsednik mi smo zmagali na 
volitvah, kje pa je naš kos pogače. Pa pravim, poslušajte. A ste me poslušali pred volitvami, kaj 
sem govoril ali ste šli mimo tega. Poskušali bomo omejiti ta apetit, ki je tako poguben za to 
državo.  
 

LIDIJA HREN: Ste prepričani da so šli, mogoče so šli mimo vas, ampak niso šli mimo tega.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Poglejte, pritiski na imenovanja bodo vedno. Tudi če 
bomo prišli do situacije, ki jo OECD želi in mi želimo biti člani OECD-ja, da je nadzorni svet 
popolnoma neodvisen od politike. Ko je enkrat imenovan je neodvisen in s premoženjem članov 
nadzornega tudi odškodninsko odgovoren in prevzema odgovornost. Poglejte. Da bodo pritiski na 
tiste, ki bodo odločali o tem vedno, o tem ni dvoma, to se dogaja v vsem razvitem svetu. Zame je 
pomembno, da razčistimo eno dilemo. Če ima vlada odgovornost kako se vodi poslovne odločitve v 
Ljubljanski banki, potem ne rabimo nadzornega sveta. Drži ali ne? Če imamo nadzorni svet potem 
je v celoti odgovoren za nadzor nad poslovanjem uprave. Pika. Če povlečemo tukaj jasno črto, 
smo rešili tri četrt problemov.  
 

LIDIJA HREN: Samo še to. Ko poudarjate neodvisnost nadzornih svetov in nevmešavanje politike 
in to vašo sintagmo o nevmešavanju politike, kako potem naj razumemo te vaše posege, oziroma 
urejanje direktorovanja na Slovenskih železnicah? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Mislite na mojo prisotnost vsaj mesec v naslednjem 
letu? 
 

LIDIJA HREN: Tako je.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Glejte. Slovenske železnice imajo skupno.  
 

LIDIJA HREN: Ne, vem imajo 88 milijonov skupne izgube, 6 milijard planiranih investicij, ... 
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: To je družba, ki ne more iti v stečaj, je državna v celoti.  
 

LIDIJA HREN: Ampak ta hip, ko se rešuje stvari, kakšna je potem vloga vodstva, kakšna 
nadzornega sveta? Kakšna je nenazadnje, če boste vi hodili tja vsak ponedeljek, kaj dela prometni 
minister?  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Smo spet tam. Če predsednik vlade ne bi bil pozoren na 
problem bi bila ena kritike, če je pozoren na probleme je druga.  
 

LIDIJA HREN: Malo se res zdi tako.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Razumem, to je moje delo, ki ga opravljam.  
 

LIDIJA HREN: Ampak je dejstvo, da vas poskušam soočiti z vašimi zavezami.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ne vi verjela kolikokrat sem jaz sam soočam sam s 
sabo. Kakšenkrat sem zadovoljen, kakšenkrat nisem. Zdaj poglejva zakaj se zadovoljen zaradi te 
odločitve. Zato ker, ni moja naloga, da bom ta delil mimo mojih pristojnosti navodila, ker imamo 
ministra za to, ampak, da bom nekemu projektu, ki smo mu dali centralno vlogo, za železnice je 
namenjenih mislim, da v proračunu vsega skupaj, prosim, če bo zdaj ta podatek napačen, vseh 
številk ne morem imeti v glavni, mislim da 340 milijonov za intervencije v obnovo infrastrukture in 
transportnega in potniškega prometa. Mi smo, kot veste, to ni nobena skrivnost, v pogovorih z 
nemško vlado za strateško investicije Deutche bahna na Slovenskih železnicah v transportni in 
potniški promet. Treba bo sprejeti vrsto odločitev, doma je treba pripraviti fisibility študijo, ta je v 
delu, treba je doma pripraviti neke elementarne stvari zato, da pride to tega dogovora in ker je 
treba končno nekoliko bolj aktivno vse skupaj peljati bom jaz pač enkrat na mesec, v ponedeljek 
zjutraj ob 9. uri slišal kaj je bilo storjeno v tem mesecu in kakšne so odločitve vodstva za naslednji 
mesec, da bomo stvari, bom rekel potiskali naprej, da se bodo stvari spremenile. Železnice so 
velika infrastrukturna priložnost za celo Evropo, za Slovenijo, absolutno, ker smo tukaj zaostali bolj 
kot bi smeli v preteklih letih.  
 

LIDIJA HREN: Dobro, kot rečeno, čaka nas burno in tudi nepredvidljivo leto. Verjetno razmišljate 
o različnih opcijah, kaj se bi lahko zgodilo? V primeru, da pade arbitražni sporazum razmišljate o 
odstopu? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Torej, če bo referendum naj ljudje ne pričakujejo, da bo 
šlo za moj pogum ali za strah reči, da sem odgovoren. Jaz sem odgovoren za ta sporazum. Vendar 
pa ne bi rad, da bi ljudje šli na referendum, če bo in da bi odločali o meni ali pa o tem ali 
podpirajo to vlado ali ne, ker potem niso potrebne volitve. Za to bomo imeli volitve, če bodo v 
državnem zboru želeli tudi predčasne, ali pa novo vlado. Takrat se bo odločalo o arbitražnem 
sporazumu. Ali ljudje verjamejo, da je to najboljši možen pogajalski dosežek v tem času ali ne in 
bodo odločali.  
 

LIDIJA HREN: In naslednje. So predvidene, razumela sem, da ne, še kakšne druge ministrske 
zamenjave, kot zdravstveni minister Miklavčič, imate že zamenjavo? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Torej Borut Miklavčič, minister za zdravje je opravil 
velikansko delo v svojem času. Najprej vam moram reči, da sodimo med tiste države, ki so tudi 
zunaj, torej iz zunanjih revizorjev ocenjene kot zelo uspešne v zadnjem letu. Smo država, ki je bila 
ocenjena kot najuspešnejša glede nekaterih ukrepov v javnem zdravstvu. Kar se tiče soočenja z 
novo gripo smo pravočasno poskrbeli za vse ukrepe, seveda gre za pandemijo.  
 

LIDIJA HREN: Ampak iz zdravstvenih razlogov je bilo rečeno, da pač se bo odpovedal.  
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PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ja, samo da povem. In potem najtežje kar mu je 
uspelo, kar je zame pomemben uspeh, tik preden je šel na operacijo sva sklicala najpomembnejše 
zdravnike, zdravniško zbornico, zdravniško društvo in se pogovarjala o dilemah, ki nastajajo pri 
zakonu o zdravstveni dejavnosti. Želimo, da nekako razelektrimo spor med politiko in zdravniki in 
da pridemo do enega sporazuma, ki bo pomembno reformiral slovensko zdravje tako, da bo dovolj 
dostopno in da bo enako kvalitetno za vse, potem zavarovalniški trg.  
 

LIDIJA HREN: No, saj ta zakon je trd oreh, ampak kako je zdaj ... 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Hočem reči. Če bo prišlo do zamenjave gospoda 
Miklavčiča, potem bo prišlo ... 
 

LIDIJA HREN: Ni še zagotovo? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: ... zaradi zdravstvenih razlogov, ne zaradi tega ker bi 
kakorkoli slabo opravil svoje delo. Odločil se je, da bo sprejel odločitev do božiča in jaz bom 
njegovo odločitev spoštoval, želim pa si, da bi na tem položaju ostal in mu želim krepkega zdravja.  
 

LIDIJA HREN: Ja. Naslednje vprašanje. Pri tem ohranjanju tega krhkega socialnega miru, 
razmišljate o ponovni obuditvi partnerstva z opozicijo? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: No, razmišljam o naslednji razvojni konferenci. Ta bo 
razliko od prejšnje, kjer smo se pogovarjali ali so strukturne reforme v tem času sploh možne in 
kakšne, bomo šli na konkretna vprašanja kaj v teh strukturnih reformah na trgu dela, v pokojninski 
reformi, v zdravstveni reformi in tako naprej, podpiramo globalno strateško kot partnerji in kaj ne 
podpiramo. Dvomim recimo, da bo upokojitev pri 65 let za oba spola sprejeta z navdušenjem, 
verjetno ne in tukaj bo verjetno prišlo do nekih kompromisov. To je ena stvar in tam je opozicija 
vključena. Na zadnji, torej na zadnjo konferenco je bila opozicija že povabljena in je prišla in tudi 
ni skoparila s kritikami, kar je prav in tudi ne, moram priznati, ni dala dobri zamisli za naprej.  
 

LIDIJA HREN: Mislila sem na partnerstvo, kot ste ga imeli vi, ko ste bili v opoziciji. 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Kar se partnerstva tiče, jaz kot veste sem leta 2006, 
mislim, da je bilo leta 2006,kot predsednik opozicijske stranke pristal na partnerstvo. Izkazalo se 
je, da je bilo v mnogo čem dobro in sem, ko sem imel inavguralni govor pred letom dni, 
napovedal, da se bom potrudil za partnerstvo tudi v prihodnje. In sem se. In smo prišli do točke 
februarja, ko smo dosegli ustni dogovor o konzultacijah opozicije in potem je ta vnema na obeh 
stran, zlasti na koalicijski priznam, padla zaradi znanih dogodkov pri dvotretjinski večini za 
ratifikaciji protokola za Nato in se potem nikoli to zaupanje ni več tako možno okrepilo, da bi 
naredili korak naprej. Ampak naj povem zakaj. Zato, ker tudi ko sem se pogovarjal s 
predsednikom Janšo je postalo jasno, da sva oba za, ampak da on postavlja pogoje, ki je zame 
zelo težko sprejemljivo, to je, da mi podpišemo dokument Partnerstva za razvoj, kar bi vzelo veliko 
časa.  
 

LIDIJA HREN: Se pravi ne razmišljate o obutvi tega partnerstva? 
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Razmišljam, razmišljam o tem, da bi se okrepilo na 
zaupanju v slovenski politiki sploh in kolikor sem jaz kriv, da ga ni, seveda sprejemam nase 
odgovornost in če bo kdo ocenil, da je kdo sposoben v teh časih krepiti zaupanje v politiki, z 
opozicijo, z ljudmi, se bo tudi drugače odločil. Do takrat bom pa jaz vestno opravljal svoje delo 
tako kot sem ga letos.  
 

LIDIJA HREN: Zaključiva gospod predsednik s temi vašimi mislimi, po želji za čim večje 
sodelovanje in dogovarjanje. Zagotovo bo koristilo vsem nam. Za nocoj se vam zahvaljujem za 
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vaše sodelovanje v oddaji, vaše odgovore in seveda hvala tudi vam spoštovani gledalci, da ste nas 
spremljali. Nasvidenje.  
 

PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Hvala vam. 
 

 

 


